



Design by: Carina Baumgartner (@enjoyrainydays on Instagram)

BREAKING SILENCE GRAZ: The Anti-Racism Challenge

Being anti-racist is more than just saying “I’m not racist”. Being anti-racist means breaking the silence and having uncomfortable discussions. It requires you to be active, to reflect on your own mindset and behavior, and to make other people aware of their biases and mistakes too.

BREAKING SILENCE is a 14-day anti-racism challenge that will discuss the topics of racism, white privilege, white supremacy, white fragility and what true “allyship” looks like.

The challenge starts with a virtual kick-off event on March 12, 2021 (6 - 8 pm) hosted on ZOOM with four different speakers offering insights into their work in the field of anti-racism and activism:

- Precious Nnebedum, BScN (Writer, Performer & Activist)
- Mag.^a Pauline Riesel-Soumaré (Antidiskriminierungsstelle Steiermark)
- Mag.^a Fabienne Schantl (Teacher, MS Strallegg)
- Camila Schmid, BSc (Founder of Re-Define Racism and Initiator of the petition to rename the "M.-Gassen“ in Vienna’s second municipal district)

Sign-up for the kick-off event

Sign-up for the event on the Facebook event page (<https://fb.me/e/BCSVp0fZ>). The link for the kick-off event will be published on March 12 on the Facebook event page.

You can also sign up for the event by sending an email to breaking.silence.graz@gmail.com. Then we will send you the link via e-mail.

Join the social media challenge

To participate in the 14-day Social Media Challenge follow us on Instagram [@breakingsilencegraz](https://www.instagram.com/breakingsilencegraz). Alternatively you can follow the updates on the Facebook page (<https://www.facebook.com/breakingsilencegraz>) or visit the blog every day for new challenges (<https://breaking-silence-graz.medium.com/>).

BREAKING SILENCE is an initiative organized by students from the Department of American Studies at the University of Graz. The starting point was the seminar “Making Whiteness Visible: Critical Whiteness Studies and Anti-Racist Activism in the Era of #BlackLivesMatter”, taught by Dr. Simone Adams.

BREAKING SILENCE: Die Anti-Rassismus Challenge

Anti-Rassismus ist mehr als zu sagen, “Ich bin nicht rassistisch”. Anti-Rassismus ist das Schweigen zu brechen und sich auf unangenehme Diskussionen und Gespräche einzulassen. Um anti-rassistisch zu sein, musst du aktiv sein, deine Werte und dein Verhalten kritisch reflektieren und andere Menschen auf ihre Vorurteile und Fehler aufmerksam machen.

BREAKING SILENCE ist eine 14-tägige Anti-Rassismus-Challenge, die Konzepte wie Rassismus, weiße Privilegien, Vorherrschaft und Fragilität erklärt und was wirkliches “Verbündet-Sein” bedeutet.

Als Start der Challenge findet am **12. März 2021 eine virtuelle Kick-Off-Veranstaltung** (18.00 – 20.00 Uhr) via ZOOM statt, bei der vier Vortragende Einblicke in ihre Arbeit in den Bereichen Aktivismus und Anti-Rassismus gewähren:

- Precious Nnebedum, BScN (Autorin, Performerin & Aktivistin)
- Mag.^a Pauline Riesel-Soumaré (Antidiskriminierungsstelle Steiermark)
- Mag.^a Fabienne Schantl (Lehrerin, MS Strallegg)
- Camila Schmid, BSc (Gründerin von Re-Define Racism und Initiatorin der Petition zur Umbenennung der „M.-Gassen“ im zweiten Wiener Gemeindebezirk)

Am Kick-Off-Event teilnehmen

Zum Kick-Off-Event melden Sie sich/meldest du dich über die Facebook-Veranstaltungsseite an (<https://fb.me/e/BCSVpOfZ>). Der Link zur Zoom-Konferenz wird dort am 12. März veröffentlicht.

Sie können/Du kannst dich aber auch per E-Mail an breaking.silence.graz@gmail.com anmelden. Wir schicken Ihnen/dir den Link dann per E-Mail zu.

Teilnahme an der Social Media Challenge

Um an der 14-tägigen Challenge teilzunehmen folgen Sie/folgst du uns am besten auf Instagram [@breakingsilencegraz](https://www.instagram.com/breakingsilencegraz). Alternativ können Sie/ kannst du die Challenge auch auf unserer Facebook-Seite (<https://www.facebook.com/breakingsilencegraz>) verfolgen oder auch jeden Tag auf unserem Blog nachlesen (<https://breaking-silence-graz.medium.com/>).

BREAKING SILENCE GRAZ ist ein Projekt von Studierenden des Instituts für Amerikanistik an der Karl-Franzens-Universität Graz. Das Projekt entstand im Zuge des Seminars “Making Whiteness Visible: Critical Whiteness Studies and Anti-Racist Activism in the Era of #BlackLivesMatter” von MMag.^a Dr.ⁱⁿ Simone Adams.